



**ADIERAZPEN INSTITUCIONALA IRUNEN  
GERTATUTAKO ERASO SEXISTA DELA ETA**

Irunen, 2022ko urriaren 19an

**DECLARACIÓN INSTITUCIONAL CON MOTIVO  
DE LA AGRESIÓN SEXISTA SUCEDIDA EN IRUN**

En Irun, a 19 de octubre de 2022

Irungo Udalak gaitzespen gogorrena azaldu nahi du gure udalerrian berriki gertatutako eraso sexistaren aurka, eta bere lagunza nahiz begikotasun osoa adierazi nahi die erasoa pairatu duen emakumeari eta bere ingurukoei. Udalak dituen informazio eta baliabide guztiak jarri ditu erasotako emakumearen esku, baita bere onera etortzeko prozesuan behar izan dezakeen lagunza guztia ere.

Irungo Udalak gertaeraren berri izan duenek eta erasoari buruzko informazioa egiaztau, erkatu eta zabaldu ondoren, Indarkeria sexistaren arloko erakundeen arteko arreta eta koordinaziorako protokoloa aktibatu du informazio baloratzeko eta, biktimari edo bere gertukoei egokia den arreta eman ahal izateko, beharrezkoan den koordinazioa ziurtatzeko. Arreta egokia bideratu dela ziurtatu eta informazioa baloratu eta gero, Irungo Udalak hurrengo erabakiak hartu ditu: alde batetik, Udalaren jarrera irmoa adieraztea, argi eta garbi esateko ez ditugula inola ere onartzen emakumeen eskubideak urratzen dituzten eraso makur hauek; eta, bestetik, herritar guztiei bide bat eskaintza, gaitzespen argi bat agertu dezaten emakumeen aukako indarkeriaren aurka, indarkeria ez baita soilik erasoa pairatzen duten emakumeen arazoan, baizik emakume guztienan.

Emakumeen aukako indarkeriak erasotzaile eta biktima banakakoak ditu beti, noski, baina arazo sakon bat dauka jatorrian: emakumeak kontrolpean eta mendeian izan nahi dituen ideología. Beraz, indarkeria hori ez da ekintza bakartuen edota azalpenik gabeko gertakarien emaitza. Aitzitik, generoen gaineko aurreiritzia, gizarteak aski errrotuta dauden horiek dira, hain zuzen, halako ondorio larri eta tamalgarrien sortzaile. Emakumeak desberdinatasun eta menpekotasun materialeko egoera batera, bizitza prekario

Ante la reciente agresión sexista sucedida en nuestro municipio, desde el Ayuntamiento de Irun queremos manifestar nuestra más enérgica repulsa y condena de la agresión, así como nuestro apoyo y cercanía hacia la víctima y su entorno, poniendo a su disposición la información y los recursos municipales que requiera para acompañarla en su proceso de recuperación y reparación. El Ayuntamiento de Irun desde el momento en el que ha tenido conocimiento del caso y tras proceder a confirmar, contrastar y ampliar la información relativa a la agresión, ha activado el Protocolo de atención y coordinación interinstitucional en materia de violencia sexista con el fin de valorar la información recabada y asegurar la coordinación necesaria para ofrecer la atención adecuada a la víctima y su entorno. Una vez asegurada la atención y valorada la información obtenida, el Ayuntamiento de Irun desea, por una parte, manifestar la voluntad institucional inequívoca de no tolerar por más tiempo ninguna violación de los derechos humanos de las mujeres y, por otra, ofrecer un canal al conjunto de la ciudadanía para que pueda expresar su repulsa ante todos los hechos violentos que atentan contra la libertad de las mujeres agredidas y en última instancia, contra los derechos de todas las mujeres.

La violencia contra las mujeres tiene agresores y víctimas individuales pero obedece a un problema estructural que tiene como objetivo perpetuar el control y dominio sobre las mujeres. Por tanto, esta violencia no es el resultado de hechos aislados ni de sucesos que no tienen explicación. Al contrario, es la consecuencia más grave y extrema de una socialización sostenida sobre prejuicios de género que crea el caldo de cultivo para que se reproduzca un orden social que mantiene a las mujeres en posiciones de



batera behartzen ditu gizartearen antolamenduak. Ez ditu herritar osotzat hartzen, gizonezkoen maila berean, eta ez die aukerarik ematen oinarrizko eskubideen jabe izateko.

Irungo Udalak ardura osoa du udalerrian bizi garen pertsona guztiok eskubide guzti-guztien jabe garela bermatzeko. Beraz, ez du atsedenik hartuko ahalegin honetan, gure bizikidetza demokratikoaren oinarriak auzitan jartzen dituen arazo sozial larri honen irtenbidea bilatu beharra baitago guztion artean. Langintza horren barruan, ezinbestekoa da adierazpide egokiak eskaintzea Irungo herritarrei, oro har, emakumeen aurkako eraso guztiak irmotasunez gaitzetsi ditzaten. Erasoa jasan duten emakumeek guztion laguntasuna sentitu behar dute, ikusi behar dute guztion erantzukizuna eta ardura dela haiei laguntea, eta erasotzaileei argi eta garbi azaltzea guztion artean mugatu egingo dugula beldurra hedatzeko estrategia zital horren ahalmena, emakumeei erantzun-tresna egokiak emanez, eta gizon erasotzaileei, berriz, ekintza makur horien ondorioak ordainaraziz.

Horrenbestez, Irungo Udaleko Berdintasun Batzordeak dei egiten du elkarretaratzeria urriaren 20an ostegunean, San Juan Plazan eguerdiko 12:00etan. Era berean, Irungo Udalak dei egiten die herritar guztiei ekitaldi horietan parte hartzen, indarkeria sexistaren aurka agertzea eta indarkeria horren biktimei bakarrik ez daudela adieraztea.

desigualdad material, precarizando especialmente sus vidas, e impidiendo que se las reconozca como ciudadanas en igualdad con los hombres, haciendo efectivos sus derechos más elementales.

Desde el Ayuntamiento Irun, no cejaremos en el esfuerzo de seguir impulsando cuantas medidas sean necesarias para responder a un problema social que atenta contra las bases de nuestra convivencia democrática. Y esto pasa, entre otras, por facilitar e impulsar los canales que permitan que las vecinas y vecinos de Irun denuncien y respondan de manera contundente a cualquier agresión contra las mujeres para que nunca se sientan solas, se asuma como responsabilidad colectiva contribuir a su recuperación y reparación, se limite socialmente la capacidad de las agresiones para generar miedo en el conjunto de las mujeres dotándolas de herramientas para hacerles frente, y los agresores entiendan que sus actos no quedan impunes y tienen consecuencias.

Por todo ello, la Comisión de Igualdad del Ayuntamiento de Irun convoca una concentración que tendrá lugar el jueves 20 de octubre en la Plaza San Juan, a las 12:00 del mediodía, y muestra su apoyo a cuantos actos de rechazo se convoquen por parte del movimiento feminista.

**IRUNGO UDALA,**

**AYUNTAMIENTO DE IRUN**